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1. Wat zijn de verschillen met de vorige subsidieverordening (Verordening 
subsidies  plattelandsontwikkelingsprogramma 2014-2022)? 

Het Nationaal Strategisch Plan (NSP) is volledig nieuw, het gaat hier dus 
ook om een nieuwe verordening. Ze zijn dus niet één-op-één met elkaar 
te vergelijken.  

2. Wijkt de verordening af van de ter beschikking gestelde modelverordening van de 
Regieorganisatie GLB? Zo ja op welke punten en wat is hiervoor de motivatie?  

Er is niet afgeweken van de landelijke modelverordening. 

3. Wordt er geborgd dat er een evenredige verdeling is van de subsidiebedragen over de 
verschillende paragrafen? Zo ja hoe? Zo nee waarom niet? 

Per paragraaf is er een budget beschikbaar. Dit is vastgelegd in de 
budgetbrief tussen de provincie en de Regieorganisatie GLB.  

4. Kunnen de subsidies ook worden gebruikt voor de nieuwvestiging van veehouderijen of 
de uitbreiding van bestaande veehouderijen met meer dieren? Zo ja hoe verhoudt zich dat 
tot het doel om stikstof te reduceren?  

Nee, dit is niet mogelijk.  

5. Biologische boeren of boeren die omschakelen naar biologische landbouw krijgen een 
extra punt in het beoordelingsmodel. Hoe verhoudt zich dat tot het totaal aantal mogelijk te 
behalen punten?  

Het maximaal te behalen punten wordt vastgelegd in het 
openstellingsbesluit van de open te stellen maatregel, bijvoorbeeld, bij 
een investeringslijst met een vooraf vastgestelde puntenindeling zal het 
maximaal aantal punten de hoogste puntencategorie zijn +1.  

6. Het extra punt wordt toegekend nadat de behaalde punten zijn vermenigvuldigd met de 
wegingsfactor. Waarom niet ervoor?  

Als het extra punt vóór vermenigvuldiging met de wegingsfactor wordt 
toegekend, dan wordt het verschil met de gangbare landbouwer groter 
dan 1 punt, en dat is in strijdt met de Europese Verordening. 

7. Artikel 2.1.8:  Bij de rangschikking wordt aan landbouwers met een biologische 
bedrijfsvoering en landbouwers die omschakelen naar biologische landbouw een extra punt 
toegekend, tenzij dit in het openstellingsbesluit anders is bepaald omdat biologische 
landbouw conflicteert met te bereiken doelen van het openstellingsbesluit. Op welke manier 
kan biologische landbouw conflicteren met de doelen?  

Om de transitie in de landbouw te maken is het van belang dat alle boeren 
stappen zetten om hun bedrijf te verduurzamen. Als enkel biologische 
landbouwers subsidie ontvangen omdat regelingen overtekend worden en 
zij steeds voorrang krijgen dan kan dit gevolgen hebben voor het behalen 
van de provinciale doelen.  
  

8. Bij paragraaf 1 (Productieve investeringen voor bedrijfsmodernisering) staat bij 
subsidiabele activiteit: “Subsidie kan worden verstrekt voor productieve investeringen voor 
bedrijfsmodernisering.” In de toelichting op p38 staat dat het hier gaat om “investeringen op 
het landbouwbedrijf, waarmee primair het verdienvermogen van de ondernemer wordt 
vergroot of verstevigd”.  Welke eisen worden er in deze paragraaf concreet gesteld op het 
gebied van duurzaamheid, klimaat of dierenwelzijn?  

Paragraaf 1 is specifiek bedoelt voor investeringen waarbij het 
verdienvermogen wordt vergroot of verstevigd. Dit is één van de 
doelstellingen van het NSP. Paragraaf 2 is bedoelt voor investeringen die 
bijdragen aan duurzaamheid, klimaat en dierenwelzijn. Iedere 
investeringscategorie wordt daarop beoordeeld en gescoord, en getoetst 
door een onafhankelijke adviseur van de WUR.  
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Uiteindelijk wordt er voor openstelling door de Provincie een 
openstellingsbesluit voorbereid waarin alle eisen en de doelen van de 
paragraaf worden opgenomen., deze zullen ook altijd bijdragen aan het 
provinciale beleid. 

9. Bij de toelichting op Paragraaf 1 (Productieve investeringen voor bedrijfsmodernisering, 
pagina 38) staat onder andere investeringen in energiebesparing genoemd als voorbeeld 
van een subsidiabele activiteit. Bedrijven zijn echter wettelijk verplicht om 
energiebesparende maatregelen te nemen die binnen 5 jaar worden terugverdiend. 
Waarom wordt dit gesubsidieerd, als het al een wettelijke verplichting is en binnen een paar 
jaar is terugverdiend? Overigens staat in de verordening zelf dat kosten van investeringen 
die worden gedaan om te voldoen aan een wettelijke verplichting  niet subsidiabel zijn 
(artikel 1.10). 

Er worden geen investeringen gesubsidieerd die wettelijk verplicht zijn. 
Binnen paragraaf 1 is het mogelijk om investeringen te subsidiëren die 
bijdragen het verbeteren van het verdienvermogen. Door bijvoorbeeld 
robots in te zetten kan er worden bespaard op arbeid en fossiele 
brandstoffen, omdat er niet meer met een trekker op diesel door het veld 
wordt gereden. Dit is geen directe energiebesparing zoals wordt bedoeld 
in de energie besparingsverplichting, maar levert voor de ondernemer wel 
voordeel op.  

10. Gedeputeerde Staten kunnen besluiten ten behoeve van de beoordeling van ingediende 
projecten die aan de subsidiabiliteitsvoorwaarden voldoen, een adviescommissie in het 
leven te roepen, conform artikel 82 Provinciewet. Deze adviescommissie bestaat uit 
deskundigen die apart worden benoemd. Is GS voornemens een adviescommissie in te 
stellen? Zo nee waarom niet? Zo ja hoe worden de leden geselecteerd?  

GS is voornemens om voor de NSP periode een nieuwe NSP 
adviescommissie in stellen. De leden worden middels een 
instellingsbesluit benoemd. De leden worden met zorg gekozen en zijn 
een brede vertegenwoordiging van maatschappelijke partijen die actief 
zijn in het landelijk gebied in Zeeland.  

11. Hoe houdt PS zicht op welke subsidies aangevraagd en toegekend zijn en waar de 
provinciale cofinanciering aan wordt besteed?  

Ieder half jaar wordt er een Europa rapportage naar PS gestuurd met 
daarin de besteedde Europese budgetten per programma.  

 




